
 
 

Fråga S – Vad göra åt tystnadskulturen i spåren av luciahändelsen 2022? 
Sedan SD, M, KD och Sjukvårdspartiet tog över makten i Region Gävleborg har tystnadskulturen brett 
ut sig på ett dramatiskt sätt i regionens olika verksamheter. Rädslan att lyfta brister och felaktigheter 
breder ut sig och försvårar möjligheterna att rätta till problem som är kopplade till såväl organisation 
som ledarskap. 
 
Startskottet på detta var fjolårets nedtystade och nedstängda luciatåg. Den händelsen satte tonen för 
vad man får och inte får säga som anställd i Region Gävleborg och som deltagare på folkhögskolans 
utbildningar. Eftersom regionstyrelsens ordförande innan valet sade sig står för ett lyssnande 
ledarskap, borde ordförande nu uppmuntra medarbetare och kursdeltagare att uppmärksamma dylika 
brister så att dessa kan åtgärdas. Tyvärr så har 2023 visat att ord och handling inte hänger ihop. En 
tystnadskultur bereder nu ut sig på ett sätt vi aldrig sett tidigare och orsaken är det politiska 
ledarskapet agerande i bland annat och kanske främst luciahändelsen. 
 
Min fråga till regionstyrelsens ordförande Patrik Stenvard blir därför: 
 

1. Vilka åtgärder kommer regionstyrelsens ordförande att vidta i syfte att stävja den 
tystnadskultur som brutit ut sedan SD, M, KD och Sjukvårdspartiet övertog makten i Region 
Gävleborg? 

 
Bollnäs 2023-10-10 
Jan Lahenkorva, S 


